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Mødedato: 1. november 2023 
Mødested: 4215-032 
Mødeemne: UN-møde Antropologi og Human Security 
 
Deltagere:  
Studentermedlemmer: Ellen Lauersen (næstforperson) 
 
VIP-medlemmer: Susanne Højlund (forperson), Janne Flora, Christian Gade, Martin De-
mant Frederiksen  
 
Observatører: Magnus Neigaard (studenterstudievejleder), Katrine Norden Rasmussen 
(studerende, Human Security), Liv Richelsen Juhl (studerende BA Antropologi), Trine 
Andersen (referent) 
 
Fraværende: Matilde Bakkær Munk Andersen (studerende, medlem), Justine Théme 
Orzelek (studerende, medlem), Lasse Wagner (studerende, medlem) 

1. Valg af ordstyrer 
Susanne Højlund 
 
 
2. Godkendelse af dagsorden og referat. 
UN godkendte dagsorden til dagens møde. UN fulgte op på punkter fra referatet fra 
UN-mødet den 4. oktober: 

- Ang. fag på kandidatuddannelsen: Afdelingsleder har fulgt op på de drøftelser, 
UN havde på det foregående møde. 

- Ang. æbleskivearrangement: Arrangementet er ved at være på plads. 
- Ang. UN’s feedback til SN vedr. undervisningsevalueringer: UN uddybede ud-

fordringerne med SN’s forslag ang. evalueringer. Susanne Højlund bringer 
UN’s input videre i systemet herunder til SN. 

 

 
3. Valg på AU (status) 
UN opsamler vedr. valget  

- De studerende: Listen er sendt ind. Ingen af de studerende er interesseret i at 
sidde i SN. Ellen følger op med de studerende og SN-sekretæren. 

- VIP: Listen er sendt ind. 
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4. IV-fag (orienterings- og/eller drøftelse)   
UN skulle drøfte IV-fag for næstkommende studieår, jf. drøftelse på oktobermødet, 
hvor det blev nævnt, at der planlægges med at udbyde de 3 fag, som tidligere har været 
udbudt. 
 
UN drøftede udbuddet, og flere af dem er allerede meldt ind. Antropologi ender med 
at melde 4 IV-fag ind i alt. 
 
Susanne Højlund nævnte, at man som underviser kan gå i tænkeboks ift. at melde IV-
fag ind næste år. 
 
 
5. Status på karrieredag på KA Antropologi og KA Human Security (ori-

entering og drøftelse) 
Afdelingsleder, fagkoordinator for Human Security samt studievejledningen skulle 
følge op ang. status på karrieredagen. UN skulle desuden følge op på drøftelse fra ok-
tobermødet vedr. muligheden for at integrere hele afdelingen i hele eller dele af arran-
gementet på Human Security. Arts Karriere kan med fordel også inddrages i karriere-
dagen. 
 
Christian Gade og Magnus Neigaard orienterede om, at de har lavet aftaler ang. arran-
gementet, som bliver den 16. februar 2024. Arrangementet holdes for studerende fra 
Human Security, og bachelorstuderende fra antropologi inviteres ligeledes med. Der er 
taget til kontakt til Arts Karriere ang. deres mulighed for at byde ind til arrangementet. 
 
Magnus Neigaard fortalte, at der holdes Karriereveje for antropologi i maj. Det er mu-
ligt at deltage online. 
 
 
6. UN-spørgsmål til undervisningsevaluering forår 2024 (beslutning)  
Uddannelsesnævnet har mulighed for at vælge nogle obligatoriske spørgsmål på UN-
niveau – ud over det obligatoriske AU- spørgsmål og evt. studienævnets obligatoriske 
SN-spørgsmål. UN kan selv formulere spørgsmålene og bestemme rækkefølgen af UN-
spørgsmålene, der vil være med i alle undervisningsevalueringerne på uddannelsen.  
UN skal være opmærksom på evt. krav som fremgår af instituttets evalueringspolitik. 
 
Obligatorisk AU-spørgsmål:  
1) ”Jeg vurderer det samlede udbytte af undervisningsforløbet som…”  
[Meget stort udbytte| Stort udbytte| Noget udbytte| Lille udbytte| Intet udbytte]  
 
 
 
 

https://studerende.au.dk/fileadmin/studerende.au.dk/Arts/Studienaevn/IKS_Evalueringspolitik.pdf
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UN’s nuværende, faste spørgsmål: 
1. Jeg vurderer det samlede udbytte af undervisningsforløbet som 
2. Oplæg, dialog og diskussion og har bidraget positivt til læringsudbyttet 
3. Atmosfæren på holdet har bidraget positivt til læringsmiljøet, begrund evt. 
4. Hvordan vurderer du læsemængden? 
5. Midtvejsevalueringen bidrog til at få dialogen mellem underviser og stude-

rende til at fungere godt 
6. Forelæsninger har bidraget positivt til læringsudbyttet 
7. Hvordan vurderer du kursets relevans i sammenhæng med dit samlede stu-

dieforløb? 
8. Hvad synes du har været godt ved kurset? Skriv din vurdering her: 
9. Hvad synes du kan forbedres ved kurset? Skriv dit forslag her: 
10. Kommentar til læseplanen. Skriv din kommentar her: 
11. Kommentar til holdets bidrag. Skriv din kommentar her: 
12. Kommentar til undervisningselementer/underviser(e)s bidrag. Skriv din 

kommentar her: 
13. Jeg har deltaget aktivt og regelmæssigt i undervisningen 
14. Jeg kunne bruge den feedback, jeg fik fra underviseren, til at udvikle mig 

fagligt 
15. Vurder hvor stor en procentdel af læseplanens (obligatoriske) tekster du har 

læst. Prøv at være så præcis som mulig. Hvis du ikke har haft gode forudsæt-
ninger for at læse teksterne, så lad det komme til udtryk her. Inkluder IKKE 
tekster, som du har intent 

16. Holdet har generelt forberedt sig grundigt til undervisningen 
17. Kommentar til eget bidrag. Skriv din kommentar her: 
 
UN havde som mødebilag modtaget 1) en skabelon som skal bruges til evt. rettel-
ser i spørgsmålene, 2) en oversigt, hvor man kan udsøge de spørgsmål, der bliver 
brugt i forvejen til evaluering af afdelingens uddannelser og 3) En kvalitetssikret 
spørgsmålsbank, som indeholder spørgsmål, der er kvalitetssikret af CED, og som er 
tænkt som inspiration til undervisere. 
 
Beslutning:  
UN skulle beslutte, om der skal sættes obligatoriske UN-spørgsmål på evalueringen, 
evt. hvilke og i hvilken rækkefølge og periode spørgsmålene skal være på undervis-
ningsevalueringerne.  
UN besluttede at justere på rækkefølgen af spørgsmålene, så de grupperes efter tema. 
Derudover besluttede UN at slette spørgsmål 16 og flette det ind i spørgsmål 11. UN 
besluttede at justere spørgsmål 6, så der spørges til både forelæsninger og undervis-
ning. 
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Næste skridt. 
Afdelingsleder/UN-forperson sender rettelser eller nye spørgsmål til akjen-
sen@cas.au.dk senest den 1. december 2023. Skabelon se Bilag 6.1 nedenfor.  
 
 
7. Trivsel, integration og faglig identitet på afdelingen (drøftelse) 
UN drøfter den generelle trivsel på afdelingen.  
BAGGRUND: På UN-mødet den 6. oktober 2022, blev det besluttet, at UN afsætter 10 
minutter på hvert UN-møde resten af året til at drøfte trivsel: 
I lyset af besparelser og humanioras for tiden udsatte rolle, diskuteres det også, 
hvordan trivsel og integration på afdelingen styrkes, og hvordan fagets identitet be-
vares.  
Eventuelle idéer til trivselsinitiativer sættes på en idéliste/handleplan for arrange-
menter/initiativer i det kommende studieår, som kan bidrage til at styrke integratio-
nen, trivslen og den faglige identitet. 
 
DRØFTELSE 
Det var desværre ikke muligt at få besøg af Arts’ trivselskoordinator på indeværende 
møde som planlagt, men Susanne Højlund forsøger at lave en aftale om besøg på de-
cembermødet. 
 
Ang. initiativet ’Tour de office’: UN foreslog at holde Tour de Office den 23. februar kl. 
14-17.  De studerende i UN følger op ift. om der også er fredagsbar denne dag. 
 
Ang. Hytteturen: Hytteturen 2023 har fra et underviserperspektivet bidraget utrolig 
positivt til de studerendes trivsel. 
 
Ang. initiativer og opbakning til sociale initiativer: I forbindelse med uddannelseseva-
lueringsarbejdet er det blevet nævnt, at det er utrolig vigtigt, at de studerende har det 
sjovt under deres studietid. På Human Security understøttes dette bl.a. igennem stu-
denterkomitéen.  
De studerendes indtryk er, at der er god opbakning til initiativerne på Moesgaard/af-
delingen. Det er dog mange af de samme studerende, som står for initiativerne på af-
delingen. 
Det blev nævnt, at man måske fortsat bliver hurtigere socialt træt efter coronaperio-
den. Det er godt, at afdelingen faciliteter nogle af arrangementerne, som fx tour de of-
fice og æbleskivehygge. 
 
Ang. læsegrupper: Der har været nogle udfordringer med læsegrupperne på 1. årgang, 
men det ser ud til, at alle nu har en læsegruppe.  
 
Ang. specialevejledning: Der har været mange specialestuderende, som har søgt om at 
skifte specialevejleder i år. UN drøftede årsagerne til dette. 

mailto:akjensen@cas.au.dk
mailto:akjensen@cas.au.dk
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Ang. kandidatdagen: UN drøftede kandidatdagen, og besluttede at punktet ”Forbere-
delse af specialepræsentationer på kandidatdagen i slutningen af semestret” føjes til 
listen over kommende dagsordenspunkter. 
 
UN gennemgik idélisten over trivselsinitiativer.  
På det kommende UN-møde tages stilling til sagsfremstillingen.  
 
8. Meddelelser/Nyt fra 
8.1 Meddelelser / nyt fra afdelingsleder/fagene, herunder blev der orienteret om: 

- Seneste nyt om kandidatreformen. Der er desuden møde på fakultetet ang. re-
formen i midten af november. 

- Seneste nyt ang. kantinen. 
- Seneste nyt ang. studieundersøgelsen – afdelingsleder mindede om undersø-

gelsen.  
 
8.2 Meddelelser / nyt fra UN-forperson, UN-næstforperson og SN-repræsentanter 

- Referat fra seneste SN-møde er tilgængeligt på hjemmesiden. 
- Tilvalgsmessen og kandidatmessen slås sammen til en digital messe og en 

samlet fysisk messe den 8. februar 2023 i Stakladen. 
- Der skal bl.a. derfor også laves en kandidatdag for Antropologi og Human Se-

curity på Moesgaard. 
 

8.3 Meddelelser/nyt fra de studerende 

- De studerende har været meget positive ift. arrangementet ’Field inspiration 
day’. 

 
8.4 Meddelelser/nyt fra fagrådet 

- Ellen Lauersen planlægger at holde et informationsarrangement om fagrådet. 
 
8.5 Meddelelser/nyt fra studenterkomitéen på Human Security 

- Der var møde i komitéen 31. oktober, og der arbejdes på at arrangere forskel-
lige faglige og sociale arrangementer. 
 

8.6 Meddelelser / nyt fra studievejledere 
- Studievejledningen består igen af tre vejledere, og der er derfor nu 4 træffeti-

der om ugen i stedet for 3.  
- Studiepraktikken er afholdt, og evalueringerne afventes. Indtrykket er, at ar-

rangementet overordnet set forløb godt, og at folk var meget engagerede – 
dette kan hænge sammen med, at de allesammen havde valgt antropologi som 
1. prioritet.  

 
 
 
 

http://studerende.au.dk/studier/fagportaler/arts/kontakt/udvalgognaevn/studienaevn/kultur-og-samfund/
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8.7 Meddelelser / nyt fra Arts studier 
• Hvis studerende ønsker udtalelse for deres deltagelse i uddannelsesnævnet, 

kan de sende navn, fødselsdag, antal år i UN, evt. andre roller i forbindelse 
med UN (f.eks. næstforperson) til trinebj@au.dk  

• Nyhedsbrev fra Arts Studier findes her. Trine Andersen orienterede kort om 
nyhederne fra november måned, som i overskrifter var: 

Orienteringer: 
- Fristudsættelser ved eksamen 
- Nye Efter- og videreuddannelsessider på Studieportalen 
- Skemaerne for forårssemesteret 2024 er offentliggjort 
- Eksamensoplæg for 1. semesterstuderende 
- Summer University 2024 
- Power BI emnerapporter om ansøgning og optag er nu opdate-

ret 
Arrangementer: 

- Netværksmøde: Karrierelæring i specialer i samarbejde med ar-
bejdsmarkedet 

- Akkrediteringsinstitutionen byder på kaffe d. 17. november 
 

9. Forslag til kommende møder 
9.1 UN drøftede listen med forslag til punkter til kommende UN-møder og priorite-

rede blandt de punkter, som endnu ikke er dagsordenssat:  
 

UN mø-
der  

Emne Status 

Efterår 
2023 

Status på karrieredag på KA Antropologi og KA Hu-
man Security 

UN tager på 
oktobermødet 
stilling til om 
punktet skal 
føres videre. 
- Dagsordens-
sat i oktober 
og november 
2023 

Novem-
ber 2023 
 

UN drøfter fremtidigt udbud af IV-fag (se referat 
UN-møde oktober 2023) 

Dagsordens-
sat i novem-
ber 2023 

2023 Samarbejde med kantinen 
 

Susanne ar-
bejder med 
dette og orien-
terer UN lø-
bende 

2023 Evalueringsspørgsmål til feltarbejde: Susanne Høj-
lund orienterer UN, når der er noget nyt ang. mulig-
hed for justering af spørgsmålene 

Der arbejdes 
på dette. 

mailto:trinebj@au.dk
https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/arts/til-undervisere-paa-arts
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- Initiativet ang. forberedelse af specialepræsentationer på kandidatdagen i 

slutningen af semestret dagsordenssættes i februar 
 

- Initiativerne ang. status på karrieredagen samt IV-fag slettes fra listen. 
 
9.2 UN’s forslag til punkter, som skal foreslås til behandling i SN 

UN havde ikke forslag til punkter 
SN-mø-
der  

Emne Status 

   

 
 
10. Eventuelt 
Der var ikke punkter til eventuelt og mødet blev hævet, 
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